
 ساخت ماهواره بر »سریر« 
آغاز شده است

حســینی مونس با بیان اینکه پرتابگر ســیمرغ در 
آینده نزدیک تثبیت خواهد شــد و پرتابهای متعدد 
خواهد داشت، گفت: ماهواره بر »سریر« قدم اول برای 
رسیدن به مدار ژئوست و طراحی سریر تمام شده و 

مراحل ساخت زیرسامانه های آن شروع شده است.
سیداحمد حسینی مونس سخنگوی فضایی وزارت 
دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح دیروز در برنامه 
صبح بخیــر ایران دربــاره پرتاب موفق کپســول 
زیســتی کاووس طی سخنانی اظهار داشت: نهادها 
و دســتگاه های متعددی در حــوزه فناوری فضایی 
فعال هستند که ذیل شــورای عالی فضایی فعالیت 
می کنند. وی افــزود: وزارت دفاع یکی از نهادهایی 
اســت که نقش اساســی و پراثری در حوزه فضایی 
دارد و تمامــی بخش های چرخه فناوری فضایی در 
وزارت دفاع شکل گرفته است. در 15 سال گذشته 
پیشرفت های خوبی حاصل شده است و وزارت دفاع 
در تعامل با سازمان فضایی و شورای عالی فضایی در 
حال ایفا کردن نقش خود است. سخنگوی فضایی 
وزارت دفــاع دربــاره پرتابگر های درحال توســعه 
گفت:  کلیدی ترین عنصر در چرخه فضایی، پرتابگر 
اســت. در حوزه پرتابگر تنها 9 کشور فعال هستند 
و این فنــاوری را در اختیار دارند. حــوزه پرتابگر 
پیچیدگی های بسیار زیادی دارد و عمده رشته های 
مهندســی و دانشــگاهی در ســاخت یک پرتابگر 
ایفای نقــش می کنند. حوزه  های موتــور،  هدایت 
کنترل، سازه، سوخت و ســایر فناوری ها به صورت 
بومی توســعه داده شده اســت و در حوزه فضایی 

سختگیری های زیادی در این حوزه ها می شود.
حسینی مونس ادامه داد: پرتابگر سیمرغ در آینده 
نزدیک تثبیت خواهد شد و پرتابهای متعدد خواهد 
داشت، اما پرتابگر سلمان برای یک مأموریت خاص 
طراحی شــد و متخصصین ما در بازه زمانی کوتاه 
توانســتند کاری کنند تا در اولین پرتاب مأموریت 
خود را به درستی انجام دهد. آنچه سازمان فضایی 
از ما خواســته این اســت که پرتابگر بعدی ما باید 
وزن 1.5 تــن را بــا خود به فضا ببــرد. وی اظهار 
داشــت : پرتاب ســلمان یک پرتاب زیرمداری بود 
و شــیئی را در مــدار قرار نــداد. در این پرتاب ما 
باید یــک محموله را به خــارج از جو می بردیم تا 
داده های لازم ثبت شــود و بعــد محموله بازیابی 
شود، اما پرتابهای بعدی ما مداری خواهد بود و ما 
باید به سرعت 3600 متر بر ثانیه برسیم تا ماهواره 
را در مدار قرار دهیم. در مدار لئو ماهواره بر سفیر و 
قاصد ماهواره های زیر 50 کیلوگرم را در مدار قرار 
داده اند. در حوزه پرتابگــر وزن ماهواره بر و ارتفاع 
مداری مهم است. ماهواره بر سیمرغ می تواند 250 
کیلوگرم را در 500کیلومتری و ذوالجناح می تواند 
200 کیلوگرم را در مدار 500کیلومتری قرار دهد.

سخنگوی فضایی وزارت دفاع عنوان کرد: ماهواره بر 
»سریر« قدم اول برای رسیدن به مدار ژئوست. سریر 
بر مبنای سیمرغ توســعه داده می شود و می تواند 
1500 کیلوگرم محموله را در مدار 200کیلومتری 
قرار دهد. با استفاده از بلوک های انتقال مداری که 
در حال توسعه در کشور است می توانیم از مدار لئو 
به ژئو برویم و می توانیم ماهواره 100کیلوگرمی را 
به مدار ژئو ببریم. طراحی سریر تمام شده و مراحل 

ساخت زیرسامانه های آن شروع شده است.
حســینی مونــس تصریح کــرد:  کنــار پرتابگر، 
پایگاه های پرتاب هم بســیار مهم اســت که تنها 
7 کشــور دارای این فناوری هســتند. پایگاه امام 
خمینــی را در وزارت دفــاع توســعه داده ایم که 
ماهواره برهای سفیر، ســیمرغ، ذوالجناح و سلمان 
از آن پرتاب شــدند. پایگاه بعدی در چابهار است 
و ویژگی آن این اســت که کنار اقیانوس هند است 
و می توانیم در این منطقه بدون نگرانی از ســقوط 
پرتابگر و خطرات ناشی از آن پرتاب داشته باشیم.

 لایحه عفاف و حجاب 
مغایر با سیاست های کلی نظام نیست

هیئت عالی نظارت مصوبــه اصلاحی مجلس درباره 
لایحــه حمایت از خانواده از طریــق ترویج فرهنگ 
 عفــاف و حجــاب را مغایــر با سیاســت های کلی

نظام ندانست.
هیئت عالی نظارت در بررســی پیشین این لایحه، 
پنج ابهام و مغایرت را با سیاســت های کلی نظام 
اعلام کــرده بود و مجلس با انجــام اصلاحاتی در 
مصوبات خــود، ایرادات را برطــرف نمود. در این 
جلسه که به ریاست محمدباقر ذوالقدر و با حضور 
اعضای هیئت عالی نظارت و نمایندگان روسای سه 
قوه و نمایندگانی از دســتگاه های ذیربط تشکیل 
شــد، مصوبات جدید مجلس شورای اسلامی مورد 
بررســی قرار گرفت. در ابتدا، گزارش کمیســیون 
علمــی، فرهنگــی و اجتماعی مجمع تشــخیص 
مصلحــت نظــام در خصوص اصلاحــات مجلس 
شورای اسلامی در رفع مغایرت های اعلامی هیئت 
عالی بیان شد. در ادامه اعضای هیئت عالی نظارت، 
اصلاحــات مجلس در بند 3 ماده 13 )در خصوص 
اعمال محرومیت ها برای مدیران شرکت هایی که 
بد پوششــی یا کشف حجاب را ترویج می نمایند(، 
ماده 32 )التزام عملی به عفاف و حجاب در محیط 
کار و انظــار عمومــی(، ماده ۴1 )عــدم همکاری 
دســتگاه هایی از جمله صدا و سیما با افراد دارای 
شــهرت و تاثیرگذار کــه دارای پرونــده در حال 
بررســی یا محکومیت قضایی پرداخته(، ماده ۴7) 
بد پوششــی مردان در معابر عمومی( و همچنین 
ذیل ماده 57 )مجازات توهین و تقابل کنندگان با 
امر معروف و نهی از منکر( را مورد بحث و بررســی 
قرار دادند که در نهایت با اعلام آراء جداگانه، تمام 
اصلاحــات مجلس را رافع مغایــرت های مصوبات 
مجلس با سیاست های کلی نظام تشخیص دادند.

اخبار

رئیس جمهور بر ضرورت روایت و تبیین دقیق، به هنگام و هنرمندانه پیشرفت ها و اقدامات انجام 
شده در دستگاه های مختلف تاکید کرد و گفت: مسئول اصلی این روایت  ها در وهله اول وزرا و 

مسئولان دستگاه های اجرایی هستند.
ســید ابراهیم رئیسی دیروز در جلســه هیات دولت با تاکید بر اهتمام همه مسئولان به افزایش 
مشــارکت اجتماعی افزود: مشارکت در انتخابات یکی از جلوه های مشارکت اجتماعی است، اما 
لازم است همه وجوه و جلوه های این مشارکت در راستای مردمی سازی امور و حضور و شرکت 
مردم در شــئون اجتماعی مختلف مورد توجه باشــد.  وی همچنین با اشــاره به اهمیت مساله 
پدافند غیرعامل و ضرورت توجه همه مسئولان به رعایت اتقان در تصمیم گیری ها و اقدامات، بر 

ضرورت همکاری کامل دستگاه ها با سازمان پدافند غیرعامل تاکید کرد.
رئیس جمهور ضمن تشکر از گزارش های ارائه شده در جلسه، بر ضرورت روایت و تبیین دقیق، 
به هنگام و هنرمندانه پیشــرفت ها و اقدامات صورت گرفته در دستگاه های مختلف تاکید کرد و 
گفت: مسئول اصلی روایت پیشرفت ها و اقدامات در وهله اول خود وزرا و مسئولان دستگاه های 

اجرایی هستند.
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گزارش
رئیس جمهور در جلسه هیات دولت: 

مسئول اصلی روایت پیشرفت  و اقدامات دولت، وزرا و مسئولان هستند

اعضای کابینه در حیاط پاســتور به پرسش های خبرنگاران پاسخ دادند، در پاسخ 
برخی از اعضای دولت نکاتی همچون ماجرای صادق بوقی و تلافی جویی برخی 

نمایندگان در بررسی لایحه بودجه بیشتر جلب توجه کرد.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در باره فراگیر شــدن موضوع ماهی فروش بازار 
رشــت گفت: ماجرای صادق بوقی آن قدر فراگیر شــد که حتی در تانزانیا هم از 

روی آن تقلید کردند. ما به این موضوع به چشم فرصت نگاه می کنیم.
»هر چند می توان آن را یک فرصت تلقی کرد چرا که یک اتفاق ساده باعث شد 
تا ایران بیشتر در دیگر کشورها شناخته شود اما باید دید که چه برداشتی از ان 
شده اســت؟« محمد مهدی اسماعیلی در ادامه با اشاره به خبر اعزام شهروندان 
ایرانی ثبت کننده در عمره مفرده که روز گذشــته )21 آذر( توسط سازمان حج 
و زیــارت اعلام شــد، گفت: اعزام حجاج عمره بعد از 9 ســال وقفه طبق برنامه 
مسوولان مربوطه از 2۸ آذر آغاز می شود و عمره گزاران با ارز نیمایی به سرزمین 

وحی مشرف می شوند. 
وزارت دفاع ساخت هلیکوپتر بومی را آغاز کرده است

امیر محمدرضا آشــتیانی وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح از اقدامات این 
وزارتخانه برای ســاخت هلیکوپتر بومی خبــر داد و همچنین درباره جایگزینی 
ســلاح »مصاف« با »ژ 3« در نیروهای مســلح، اظهار کرد: مصاف یک ســلاح 
پیشــرفته ساخت وزارت دفاع اســت که رفته رفته مجموعه هایی را با آن تجهیز 
می کنیم. وی با اشاره به انجام مراحل تست جت آموزشی پیشرفته یاسین، گفت: 
این محصول یکی از پیشرفته ترین جت های آموزشی است که خلاء روند آموزشی 

ما را جبران می کند.
تصویب لغو روادید با ۳۲ کشور در دولت

ســید عزت الله ضرغامی وزیر میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری از 
تصویب لغو روادید با 32 کشــور در هیئت دولت خبر داد و گفت: لغو یک طرفه 
روادید با اولویت هایی که ما مشــخص کرده بودیم امروز در دولت تصویب شــد. 
دولت تصمیم دارد درهای کشــور را به روی دنیا باز کنــد.  ما با مردم دنیا کار 
داریــم و ایــن لغو یک طرفه روادیــد در واقع حرف زدن با مردم دنیاســت. وی 
همچنین با اشاره به مصوبه دیگر هیئت دولت اظهار کرد: برای برگزاری نمایشگاه 
شــکوه پارس در پکن که در دی انجام خواهد شد مجوز دولت برای خروج 211 

قلم شــیء تاریخی ارزشــمند از دوره عصر آهن تا دوره صفویه صادر شد که با 
پروتکل های مربوطه، بیمه و همه ویژگی های مراقبت کامل با هزینه دولت چین 

صورت خواهد کرد.
تا پایان سال ۸ میلیون خانوار تحت پوشش فیبرنوری قرار می گیرند

عیســی زارع پور وزیر ارتباطات با بیان اینکه در دولت ســیزدهم 5 هزار و 600 
روســتای جدید به اینترنت دسترسی پیدا کردند، یادآور شد: درباره فروش فیبر 
نوری در منازل و کسب وکارها که مهمترین پروژه ما در حوزه ارتباطات است، کار 
با قوت جلو می رود. در بیش از 100 شــهر کار تمام شده و نزدیک به ۴ میلیون 
و ۸00 هزار خانوار تحت پوشــش قرار گرفتند و تا پایــان این ماه به 5 میلیون 
خانوار می رســند و تا پایان سال هم به ۸ میلیون خانوار تحت پوشش فیبرنوری 

خواهیم رسید.
توضیحات درباره میزان طلب ایران از بحرین

محمد دهقان معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: دولت مصوبه مجلس را درباره 
دعــوای حقوقی با بحرین پیگیری خواهد کــرد. وی درباره میزان طلب ایران از 
بحریــن توضیح داد: البته موضوعات متفاوت اســت. یک دعــوا مربوط به بانک 
مرکزی اســت که یــک میلیارد و 700 میلیون دلار آنجــا داریم و یک دعوا هم 

مربوط به بیمه است که مبلغ آن کم و چند میلیون دلار است.
نام شرکت های لبنی متخلف به وزیر جهادکشاورزی ارائه می شود

رضامــراد صحرایی وزیر آموزش و پرورش درباره توزیع شــیر رایگان در مدارس 
گفــت: از بیش از ۸ میلیــون دانش آموز مقطع ابتدایی حدود 70 درصد شــیر 
دریافت می کنند. 12 اســتان پوشش صددرصدی، هفت اســتان تا 70 درصد، 
هشت استان در هفته آینده قراردادهای شان نهایی می شود و در  چهار استان نیز 
هیچ یک از شرکت های لبنی شیر توزیع نکرده اند. از نشست امروز دولت از وزیر 

جهاد کشــاورزی خواستم با صنایع لبنی که همکاری ندارند صحبت کند. ایشان 
هم خواســتار معرفی این شرکت ها شــدند. وی افزود: هر چند که امروز نام این 
شــرکت ها را در جمع خبرنگاران اعلام نمی کنم اما آن ها را به تفکیک به شخص 

وزیر جهادکشاورزی معرفی می کنم.
خوابگاه های متاهلی را توسعه می دهیم

محمدعلــی زلفی گل وزیر علوم با بیان اینکــه تلاش می کنیم اعتباراتی را برای 
توســعه خوابگاه هــای متاهلی پیش بینی کنیم، گفــت: 70 درصد اعتبار فروش 
خوابگاه 100 واحدی در نقطه ای از شهر را به به خوابگاه متاهلی اختصاص دادند 
و الان 500 واحد در پردیس دانشــگاه تهران در حال احداث است و قول دادند 
1۴ ماهه تحویل دهند. وی ادامه داد: ما همه تلاشــمان را می کنیم که از طریق 
تهاتر و فروش مازاد دانشگاه ها و همچنین اعتبارات اختصاص داده شده از طرف 
دولت برای طرح جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، اعتباراتی را برای توســعه 

خوابگاه های متاهلی پیش بینی کنیم.
مازوت سوزی در نزدیک هیچ کلان شهری انجام نمی شود

علی سلاجقه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با تاکید بر اینکه مازوت سوزی 
در هیچ یک از پالایشــگاه هایی که نزدیک کلان شــهرها و مراکز جمعیتی قرار 
دارند، انجام نمی شود، گفت: مازوت سوزی در نیروگاههایی که دور از کلان شهرها 
هســتند، انجام می شــود. نیروگاه های نزدیک کلانشــهرها به هیچ وجه مجوز 

استفاده از مازوت را ندارند.
برخی نمایندگان دنبال تلافی جویی در بررسی لایحه بودجه بودند

محمد حســینی معــاون پارلمانی رئیس جمهور دلایل رد شــدن کلیات بودجه 
1۴03 را تشریح کرد و گفت: در رد شدن کلیات بودجه مسائل جنبی هم مطرح 
بود مثــلا برخی نمایندگان دلخوری هایی بابــت تخصیص بودجه به حوزه های 
انتخابیه خود داشــتند یا از مدیران استانی دلخوری داشتند و به صراحت گفتند 
این مســاله را در بودجه تلافی خواهند کرد. بعضی نمایندگان تصور می کردند 
اگر بودجه تصویب نشود، بررسی مجدد بودجه به بعد از انتخابات مجلس موکول 
می شود. آنها می گویند ما تاکنون درگیر لایحه برنامه هفتم بودیم و رقبای ما در 
حال فعالیت هستند و بودجه را دو دوازدهم تصویب کنیم که رئیس مجلس این 
نظر را رد کرد و گفت باید بلافاصله لایحه جدید بلافاصله مورد بررسی قرار گیرد.

اعضای کابینه در حاشیه جلسه دولت چه گفتند؟

 تلافی جویی برخی نمایندگان 
با رد لایحه بودجه

رئیس مجلس گفت: نگوییم ثابت نگه  داشــتن قیمت ها 
اشــکال ماســت؛ شاید این اشــکال هم باشــد، اما راه 

بهینه سازی سوخت بالابردن قیمت ها نیست.
محمد باقر قالیباف دیروز در نشست حمل ونقل و توسعه 
کشور، اظهار داشت: براساس سیاست های کلی، باید در 
حوزۀ اقتصاد رشد ۸درصدی داشته باشیم و تورم را تک 
رقمی کنیم. هنگام بررسی لایحۀ برنامۀ هفتم توسعه، به 
دولت محترم و شورای محترم نگهبان تأکید کردم حتماً 
ســقف سرمایه گذاری هم داریم. حداقل یک برآوردی از 
این سقف داشته باشیم که به مباحث پوچ گرفتار نشویم 

و بگوییم فلان تبصره هفتادوپنجی هست یا نه.
وی افزود: برای رشد اقتصادی 2.۸ درصد از محل رشد 
بهره وری پیش بینی شــده است. مثالی ملی بزنم. ما اگر 
برای محاسبه همۀ گازوئیل و فرآورده ها و میعانات گازی 
را تبدیل به بشــکۀ نفت کنیم، روزانه 3.5 میلیون بشکه 
نفت هدر می دهیم. با قیمت بشــکه ای ۸5 دلار حساب 
کنیم، ســالانه بالای 100 میلیارد دلار در سال خواهد 
شد. تحریم به ما ظلم می کند، چرا خودمان به خودمان 

ظلم می کنیم؟ این پول در یک قدمی ماست.
رئیس مجلس گفت:  نگوییم ثابت نگاه داشــتن قیمت ها 
اشــکال ماست. شــاید این اشــکال هم باشــد، اما راه 
بهینه سازی ســوخت بالابردن قیمت ها نیست. راه های 
دیگــری وجود دارد. وقتی این ســرمایه از بین می رود، 
این سرمایه توسط مردم و دولت و بخش خصوصی باید 
بهینه شود. اگر همه از آن بهره ببریم، این 100 میلیارد 

دلار سرمایۀ ملی ما می شود.

رئیــس مجلس تاکید کرد: ترانزیــت قبل از اینکه جنبۀ 
اقتصادی داشــته باشــد، جنبــۀ امنیت ملــی و قدرت 
بازدارندگی دارد. فرصت های بزرگ برای ما تولید می کند. 
ما با تمام وجود این موارد را حس می کنیم. ولی غصه مان 
می شود با چه مشکلاتی زیرساخت ها را درست می کنیم. 
گاهی اوقات  سیاســت گذاری ما غلط است. هم اکنون از 
هرکسی بپرسید ریل مهم است یا جاده، همه می گویند 
ریل. حالا شما نگاه کنید ما در دهه های گذشته بین ریل 

و جاده سرمایه را به جاده ریختیم.
وی افــزود: حالا هم که در ریل ســرمایه گذاری کردیم، 
امروز حدود 1۴ هزار کیلومتر ریلی داریم که قطار روی 
آن حرکــت می کنــد. حالا چقدر حرکــت می کند؟ در 
جاهایی گرهِ ترافیکی داریم و در برخی جاها نیز هرچند 

روز یکبار شاید یک قطاری حرکت کند.
قالیباف بیان داشــت: بررسی ها نشــان می دهد از این 
1۴هــزار کیلومتر حدود ۴هزار کیلومتر آن هیچ تأثیری 
در حوزۀ بهره وری در کشــور ندارد و ضرورتی نداشــته. 
ســرمایه را جایی بردیم که برگشت سرمایه ندارد. یعنی 
پول مفت را آنجا هزینه کردیم و اگر این ۴هزار کیلومتر 
را درست هزینه کرده بودیم، آیا امروز در کریدور شمال 
تا جنوب می ماندیم؟ امروز در برنامۀ هفتم متمرکز شدیم 
3هزار و 200 کیلومتر در حوزۀ کریدور شــمال جنوب و 
شرق غرب ســرمایه گذاری کنیم. ما قبلًا سرمایه گذاری 
کردیم، ولی خــط آهن را اشــتباه می بردیم و در همۀ 
شــهرها این قدر قطار می ایســتند که الان سرعت قطار 
باری ما از اندازۀ سرعت حرکت دوچرخه هم کمتر است.

رئیس مجلس:

راه بهینه سازی سوخت بالابردن قیمت ها نیست
رییس ستاد انتخابات کشور خطاب به فرمانداران گفت: 
مــا امانت دار مردم هســتیم و در اجــرای انتخابات با 
بی طرفی کامــل باید عمل کنیم؛ هرگونه دخالت در امر 

اجرای انتخابات خط قرمز وزارت کشور است.
به گزارش وزارت کشــور ، سید محمد تقی شاهچراغی 
در آمــوزش چهارمین گــروه از فرمانــداران و دبیران 
و روســای کمیته هــای آموزش و پژوهــش و فناوری 
اطلاعــات ســتادهای انتخابــات اســتان ها هرگونــه 
دخالــت در امر انتخابــات را خط قرمز وزارت کشــور 
عنوان کــرد و گفت: وزارت کشــور مجــری انتخابات 
 اســت و فرمانداران باید توجه ویــژه ای به این موضوع 

داشته باشند.
وی بــا تاکید براین که »کســی اجازه دخالــت در امر 
انتخابات را ندارد«، افزود: در قانون جدید تاکید شــده 
که شــعب باید یــک روز قبل از شــروع اخذ رای مورد 
بازدید قرار بگیرند و مسوولان از جمله فرمانداران باید از 
برگزاری خوب انتخابات در شعب اطمینان لازم و کامل 

را حاصل کنند.
وی هم چنیــن با تاکید براین که »وقــت مردم نباید در 
صف های طولانی برای اخذ رای هدر برود«، اظهارداشت: 
بررســی های گذشته نشان می دهد یک تمرکز مناسب 
برای استقرار شعب وجود نداشته است، به   عنوان مثال 
شــهرک های صنعتی و  مراکز پــر جمعیت  مورد توجه 
قرار خواهد گرفت و تسهیل در امر اخذ رای از مردم در 

دستور کار قرار دارد.
رئیس ســتاد انتخابات کشور با اشــاره به این که »مرکز 

جمعیتی در برخی نقاط کشــور تغییــر پیدا کرده اند«، 
افزود: تامین منابع انســانی، نرم افزاری و سخت افزاری 
برای تسهیل در امر اجرای انتخابات از وظایف فرمانداران 

و بخشداران در سراسر کشور است.
آشــنایی با قوانین و مقررات و امــور اجرایی انتخابات ، 
آشــنایی با فرآیندهای انتخابات الکترونیکی ، آشنای با 
امور امنیتی ، آشــنایی با امور اطلاع رســانی انتخابات ، 
نقش فرمانداران در تقویت و افزایش مشــارکت و جنگ 
شــناختی و کارکردهای آن در فضای رسانه و انتخابات 
از موضوعات مطرح در این دوره آموزشــی دو روزه برای 

چهارمین گروه از فرمانداران هست.
انتخابــات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی 
برای انتخاب 290 نماینده برای یک دوره چهارســاله و 
ششــمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری برای 
انتخاب ۸۸ عضو این مجلس برای یک دوره هشت ساله 
روز جمعه 11 اسفند ماه 1۴02 در سراسر کشور برگزار 

می شود.
مرکــز مطالعات راهبــردی و آموزش وزارت کشــور با 
هدف توانمند ســازی و رســیدن به عملکرد مناسب از 
ابتدای ســال جاری تاکنون بالغ بر 120 هزار نفر ساعت 
برای کارکنان ســتادی و بیش از 70 هزار نفر ســاعت 
برای کارکنان اســتانی دوره آموزشی از جمله با موضوع 
انتخابات برگزار کرده که پنج دوره آموزشــی ویژه برای 

فرمانداران اختصاص یافته است .
آموزش سومین گروه از فرمانداران روزهای 15 و 16 آذر 

ماه جاری برگزار شد.

رییس ستاد انتخابات کشور:

هرگونه دخالت در امر انتخابات خط قرمز وزارت کشور است

عضو کمیسیون امنیت ملی:

برگزاریدادگاهمنافقیندستوزارتخارجهبرایاستردادآنهارابازمیکند
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی برگزاری اولین جلسه دادگاه منافقین را دارای آثار بسیار خوبی دانست و 
گفت که بعد از صدور احکام دست وزارت امور خارجه در مجامع حقوقی باز می شود تا نسبت به استرداد منافقین به کشور اقدام کرده و دولت ها 

هم نمی توانند از آنها حمایت کنند.
محمود عباس زاده در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به برگزاری اولین دادگاه اعضا و سرکرده گروهک تروریستی منافقین گفت: قوه قضاییه با برگزاری 
این دادگاه حرکت بســیار خوبی را شــروع کرده که البته دیرهنگام بود؛ این دادگاه مربوط به کســانی است که علیه ملت ایران در مقیاس وسیع 
مرتکب جرم شــده و جراحات عمیقی به ملت ایران وارد کردند. کســانی که داعیه دار آزادی و حقوق بشــر هستند اما دست شان مرفق به خون 
ملت ایران آلوده اســت. وی با بیان این که برگزاری این دادگاه پیام و آثار بســیار خوبی دارد، تصریح کرد: باید کسانی که علیه امنیت ملی تلاش 
کرده و به جان و مال مردم ایران آسیب می زنند و با ترورهای دسته  جمعی اقدام به جنایت می کنند پاسخگوی جنایات شان باشند. آنها با دشمن 

ملت ایران برای حمله به مردم همکاری کردند، باید هزینه اینگونه اقدامات آنقدر بالا رود تا کسی جرات تکرار چنین فجایعی را نداشته باشد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این که باید هرچه سریع تر احکام این افراد براساس قانون صادر 
شود، تصریح کرد: بعد از احکام صادره دست ما در مجامع حقوقی علیه کشورهایی که به منافقین پناه دادند باز می شود؛ چون وقتی این افراد از 
منظر ملت و کشــوری مجرم شــناخته شدند کشورهای دیگر نمی توانند به آنها پناه ببرند؛ لذا دست وزارت خارجه برای استرداد آنها باز می شود 

و دولت ها نمی توانند از آنها حمایت کنند.

معاون زنان رییس جمهور:

شاخصزادوولدبایدبه۲.۵برسد
معاون زنان رییس جمهور گفت که در برنامه هفتم توســعه و مطابق سیاست ابلاغی، شاخص 

زاد و ولد در کشور باید به 2.5 برسد.
»انسیه خزعلی« معاون زنان رییس  جمهور در گفت وگو با مهر، با اشاره به برنامه معاونت زنان 
ریاســت جمهوری برای مقابله با پیری جمعیت اظهار کــرد: پیری جمعیت می تواند بار مالی 
زیادی را به جامعه تحمیل کند و همچنین مســایل امنیتی، سیاســی، علمی و... را در کشور 
تحت تأثیر قرار دهد. وی ادامه داد: تســهیلات، کمک های مالی، پشتیبانی هایی که در حوزه 
مســکن و سایر مســائل انجام می گیرد می توانند کمک باشند اما عمده کار، مسئله فرهنگ، 
نوع نگاه و برای جامعه احســاس مسوولیت کردن است که این موضوعات باید در جامعه رواج 
پیــدا کند. معاون زنان رییس جمهور افزود: باید فرهنگ خانواده ها در آســان گیری ازدواج و 
کم کردن تجملات بیشــتر شود. خزعلی با بیان اینکه در حال حاضر شاخص میزان زاد و ولد 
در کشور 1.6 است گفت: در برنامه هفتم توسعه و مطابق سیاست ابلاغی از سوی مقام معظم 
رهبری شــاخص 2.5 در نظر گرفته است که شاید دور از دسترس باشد اما باید در این راستا 

تلاش هایی انجام شود.


